
Rada Gminy w Waśniowie 

 

Protokół nr XXXI/2021 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 19.08.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. 

Obrady rozpoczęto 19 sierpnia 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:09 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył trzydzieste pierwsze 

posiedzenie Rady Gminy, siódme tegoroczne. Podziękował wszystkim za przybycie mimo 

czasu żniwnego, gdzie jak wiedzą, pogoda rolników nie rozpieszcza. Przewodniczący 

poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ 

na 15 Radnych udział w obradach bierze 12 Radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze statutem każdy z Radnych miał doręczony  

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać 

głos w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji:  

https://wasniow.esesja.pl/posiedzenie/d01079d2-6d64-4#collapse4


a) Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 14 

czerwca 2021r 

b) Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji 

nadzwyczajnej z dnia 1 lipca 2021r 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Przedstawienie przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Sandomierzu informacji 

dotyczących ochotniczych form służby wojskowej.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśniów do Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego. 

10. Sprawy różne.  

11. Zakończenie obrad.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.12 głosów za. 

 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokoły z poprzedniej sesji zostały zwyczajowo 

wyłożone na godzinę przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu  

w Biurze Rady Gminy. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie protokołu z posiedzenia 

Sesji Rady Gminy w Waśniowie odbytego w dniu 14 czerwca 2021 roku? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie protokołu z posiedzenia 

nadzwyczajnego sesji Rady Gminy w Waśniowie odbytego w dniu 1 lipca 2021 roku. 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokoły pod głosowanie. Po konsultacji z osobą 

z obsługi Rady wyjaśnił, iż głosowanie nie odbędzie się równocześnie, co na początku 

oznajmił. Protokoły zostaną przegłosowane pojedynczo, żeby nie było niejasności.  

 

a) Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 14 czerwca 2021r 

Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 14 czerwca 2021r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

b) Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji nadzwyczajnej z dnia  

1 lipca 2021r. 

Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji nadzwyczajnej  

z dnia 1 lipca 2021r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera: Panie Wójcie, proszę o zabranie 

głosu na siedząco, aby było wygodnie. 

Wójt Gminy Krzysztof Gajewski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Po ostatniej sesji zajmowaliśmy się następującymi sprawami, może w kolejności takiej 

niechronologicznej, ale dla informacji. 

- W dniu 1 sierpnia tego roku odbył się jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego. 

Mieliśmy zaległe to są medale z racji tego, że wnioski w tamtym roku nie odbyły się, nie 

odbyło się wręczenie tych medali za 50-lecie pożycia małżeńskiego i 13 par, którzy byli 

zaproszeni na uroczystość, najpierw w kościele, ksiądz kanonik Ryszard Konecki, później 

cała uroczystość przebiegała tutaj w Sali Kolumnowej. Wręczyliśmy upominki, medale, 

również listy gratulacyjne. Oczywiście był tort. Przyjęliśmy, było mnóstwo słów 

podziękowania, wzruszenia.  

Myślę, że zobaczymy, bo w tym roku mamy 16 par. Te wszystkie wnioski zostały już 

przesłane, czekamy na potwierdzenie i przesłanie medali, jeżeli tylko dotrą, bo są tacy, którzy 

się pytają, dlaczego ich na tej uroczystości nie było, bo to są akurat mieszkańcy i małżeństwa, 

które były z 2020 roku, natomiast te obecne pary, będziemy starali się po otrzymaniu tych 

medali tę uroczystość przeprowadzić. 

Ja tylko przypomnę, że to są osoby, które: Marianna i Stefan Ćwik z Sarniej Zwoli, Danuta  

i Jerzy Godzwon z Nosowa, Leokadia i Ryszard Hamera z Czażowa, Elżbieta i Roman 

Jaczewscy z Waśniowa, Kazimiera i Wiesław Janikowscy z Jeżowa, Krystyna i Józef Kita  

z Garbacza, Teodozja i Marian Kucharscy z Janowic, Marianna i Tadeusz Niedziałek  

z Dobruchny, Janina i Leszek Nowak z Nowego Skoszyna, Barbara i Jerzy Selwerowiczowie 



z Grzegorzowic, Teresa i Józef Sowa z Nowego Skoszyna, Halina i Stanisław Tokarscy  

z Kotarszyna i Katarzyna i Edward Ziejewscy z Grzegorzowic. 

Również zostały wykonane pamiątkowe zdjęcia, gdzie jubilatom i gościom, którzy byli 

przekażemy w stosownym czasie. 

- Proszę państwa, tak jak informowałem na Komisjach, ja tylko powiem, że dla przybliżenia 

tej kwestii, Spis Powszechny na obecną chwilę 67 % w gminie Waśniów i w tych obszarach 

gdzie widzimy, mamy podgląd tutaj, gdzie tych wpisów, tego wpisu jest mniej, czyli 

generalnie mówiąc tutaj o takim południowym, południowo wschodnim terenie naszej gminy 

i mówiąc tak obrazowo w parafii Momina i Nagorzyce, w tym obszarze tutaj uruchamiamy  

w najbliższą niedzielę po mszach świętych, gdzie będą one ogłaszane. Również przekazane te 

informacje są przez sołtysów przez tablice ogłoszeń, placówki sklepowe i inne. 

Od 13 do 16 w remizie w Mominie będzie z możliwość dokonania spisu i również będzie 

pracownik Urzędu Gminy, tutaj Pani Ania Wareliś a w Witosławicach również z tej samej 

godziny od 13 do 16 no chyba, że będzie więcej osób, to dokąd będą mieszkańcy, dotąd 

będziemy dokonywać tego Spisu. 

Jest, są podane dane do Spisu, co trzeba mieć, co można przynieść z sobą, żeby ten Spis był 

dokonany. 

No mobilizujemy tutaj również wszystkie pozostałe miejscowości, bo tak jak mówię mamy 3 

miesiące prawie tego Spisu, został nam miesiąc do końca września, troszeczkę więcej  

i chcemy, żeby no zintensyfikować te działania związane ze spisem. 

Ale również tutaj jest informacja ponaglające również nas, abyśmy mogli różne formy 

stosować, aby przypominać, jak i również zachęcać. 

- Również otrzymaliście państwo, przekazaliśmy to dzisiaj przed sesją, pismo ministra 

rolnictwa dotyczące nowej prognozy finansowej polityki rolnej na lata 2023-2027 w sensie 

składania pewnych wniosków i uwag, propozycji, sugestii związanych właśnie z tym nowym 

programowaniem. 

Tam jest akurat adres mailowy, ewentualnie lub można się zapoznać z tym planem 

wcześniejszym strategii, że tak powiem, która była proponowana w pierwszej odsłonie, no  

w kwestii dyskusji nad materiałami, które zostały zaprezentowane. 

- Kolejna rzecz, tak jak mówiłem również będziemy i próbujemy w jakiś sposób 

zintensyfikować działania związane z propagowaniem szczepień. Jak państwo słyszą są 

nieciekawe  tutaj doniesienia mówiące właśnie o kolejnej pandemii, bardzo niekiedy słowa 

bardzo ostre wypadają tak jak doktora Horbana i innych, że te środowiska, które są słabo 

gdzieś zaszczepione w terenie i tak dalej, będą bardziej narażone na przyjmowanie tego, co 

koronawirusa, który gdzieś tam praktycznie krąży i że te odmiany jego również no będą 

bardziej wpływać na osoby te, które są niezaszczepione, więc tą akcję propagujemy, 

będziemy ją promować tutaj, na ile to jest możliwe. 

Na dzień dzisiejszy muszę powiedzieć, że mamy około 37% zaszczepionych mieszkańców. 

W sumie to jest można powiedzieć około 2,5 tysiąca osób zaszczepionych podwójną dawką. 

Najwięcej jest tych osób zaszczepionych powyżej  roku, 40 roku życia w górę, seniorzy. 

Natomiast najmniej jest w grupie tej od 12 lat do 40 lat i tutaj będziemy w jakiś sposób 

promować włącznie z uroczystościami, dożynkową czy innymi, które będziemy w terenie 

mieli oddając obiekty, czy remizę czy strażackie czy świetlice, obiekty sportowe, w związku  

z czym będziemy również tą akcję promować i próbować wpływać na tych, którzy jeszcze 

tego nie dokonali. 

Będzie również nagrany spot przez panie z koła gospodyń wiejskich. Taką reklamówką 

zachęcającą również będzie to na antenie Radia Ostrowiec, w mediach lokalnych, również 

dotrą informacje, ulotki w następnym tygodniu myślę, do wszystkich gospodarstw, bo są takie 

przypadki, że w jednym mieszkaniu jest 6-7 osób, są 2 lub 3 osoby zaszczepione, pozostałe są 



niezaszczepione, w związku z czym no trzeba przypomnieć jeszcze po słowie, jak się 

odreagować i zareagować. To samo dokonujemy przez poszczególne parafie.  

Jest też przychylność wszystkich tu księży, aby te informacje również podawać i zachęcać do 

szczepień. 

- Tak jak mówiłem, komunalizujemy wartości mienia komunalnego w kolejnym tutaj 

zarządzeniem wojewody, kolejne grunty, prawie 4-hektarowe pod drogami zostały 

przekazane tutaj do postępowania administracyjnego w sprawie nabycia, stwierdzenia nabycia 

mocy prawa dla urzędu, więc te wnioski komunalizacyjne w sprawie dróg poszczególnych. 

Te, które są ważne do przygotowania projektów i regulacji prawnej, abyśmy mogli 

wnioskować potem o środki, robimy w pierwszej kolejności. 

To nie znaczy, że wszystkie pozostałe również są składane i kompletowane w sprawie no 

otrzymania własności. 

- Proszę państwa, otrzymaliśmy, w związku z pismem do pana Wojewody otrzymaliśmy 

urządzenie DSP 52, urządzenie selektywnego wywołania. Urządzenie takie, które było w OSP 

w Witosławicach od 2001 roku, urządzenie było kilkakrotnie naprawiane, uderzone było 

również piorunem ze względu na to, że wypalały, wypaliło tą instalację wewnętrzną. 

Zgłosiliśmy się takim wnioskiem do pana Wojewody Przyznał to urządzenie Zarządzania 

Kryzysowego, otrzymaliśmy. 

Nowe urządzenie DSP 52 BM jest już zainstalowane w remizie w Witosławicach, 

synchronizacja urządzenia jest również selektywnego wywołania w Mominie. 

Jeżeli uda się cokolwiek zrobić z tym urządzeniem, ponieważ nie mamy tylko przekaźnika, 

jeżeli ten przekaźnik udałoby się zrealizować, zrobić to urządzenie to przy radiostacji które 

posiada OSP Grzegorzowice, założymy to urządzenie na jednostce Tam byłaby to już czwarta 

jednostka, którą miałoby selektywne wywołanie. 

Mamy Witosławice i Waśniów, w Krajowym Systemie jest Momina, która jest teraz w tym 

roku prawdopodobnie zostanie włączona do systemu krajowego, ponieważ poszedł wniosek 

od komendanta powiatowego na nasz wniosek tutaj już, była na liście rezerwowej. 

Myślę, że jest szansa, żeby była to trzecia jednostka, no i czwarta jednostka  

w Grzegorzowicach, która miała selektywne wywołanie. 

- Kolejną rzeczą, którą tutaj mówiliśmy na Komisjach jest tylko wspomnę, że na razie jest 

opracowana koncepcja programowa przestrzenna i mówię tutaj określenia standardów i tras 

rowerowych w ramach związku gmin Gór Świętokrzyskich w ramach przetargu, które był 

rozstrzygnięty przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich i trwają wstępne konsultacje  

i rozwiązania, które będą tutaj dotyczyć szczególnie tych tras od Nowej Słupi do Waśniowa  

i dalej do Ostrowca wzdłuż drogi wojewódzkiej 751, drogi powiatowej od Waśniowa do 

zbiornika Wióry, w połączeniu z tamtej strony ze ścieżką od Pawłowa do Kałkowa  

i próbujemy tutaj te wnioski również złożyć w ramach funduszy wsparcia przez linię wsparcia 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Te prace trwają, są konsultacje w tych gminach. 

Wygrała to firma lider konsorcjum, Partner Konsorcjum, firma z Warszawy, która dała 

najniższą ofertę, jeżeli chodzi o opracowanie wersji wszystkich jedenastu gmin, Związku 

Gmin Gór Świętokrzyskich, - proszę państwa, również podpisana jest umowa i koncepcja po 

przetargu wyłoniono już, została firma projektowa MJ z Ostrowca Świętokrzyskiego, Pan 

Jarosław Kawiński na wykonanie projektu z Ośrodka Wsparcia Dziennego Ruch dla obiektu 

potrzebującego świetlicy wiejskiej w Janowicach, realizowanego w ramach projektu  

i środków wsparcia, które otrzymaliśmy pierwsze transze z Funduszu Odbudowy. 

Wartość tego projektu brutto jest 49 200 zł z określeniem całych parametrów dojazdowych, 

uzbrojenia terenu i tak dalej i tak dalej, w związku z czym pierwsza koncepcja  i spotkanie  

w tej kwestii będzie na początku miesiąca września i termin zamknięcia projektu, włącznie  

z uzyskaniem pozwolenia na koniec, z początkiem stycznia następnego roku. 



- Proszę państwa, tak jak mówiliśmy, na razie nie ma odpowiedzi z Polskiej Spółki Gazowej 

na temat koncepcji i propozycji rozprowadzenia gazu. Pismo poszło już drugie czy trzecie  

z kolei proszące o przedstawienie, jakie są możliwości z istniejących już tutaj parametrach 

osiągania gazu z punktów, które one są najbliżej położone terenu gminy Waśniów i tej 

koncepcji rozwojowej, docelowej. 

Natomiast tak jak mówiliśmy, zwróciliśmy się z prośbą, aby 2 gospodarstwa, które zostały 

tutaj oddalone, są około 300 metrów, ponad 300 metrów w miejscowości Czażów, 

podtrzymali tutaj decyzję, że związku z powyższym w przedmiotowej sprawie nie może 

udzielić przyłącza ze względu na warunki ekonomiczne, które nie pozwalają, że tak powiem, 

no podjąć takiej decyzji. I udokumentowane to jest rozporządzeniem, które mówi, że jednak 

koszty przesyłu i tych  pustych przebiegów nie warunkują możliwości ekonomicznych do 

podłączenia tych obiektów. 

- Kolejną rzeczą, którą tutaj napomnę, odebraliśmy, w zasadzie powiat wspólnie przy naszym 

udziale, bo jest to droga powiatowa, odcinek 300, 200 i 400  metrów w miejscowości Nosów, 

w kierunku Kotarszyna został już dokończony ciąg drogi, który w tamtym roku, był 

oddawany do eksploatacji, prawie 1700 metrów i brakowało tego odcinka na drodze 

powiatowej łączącej właśnie odcinek od Nosowa w kierunku Kotarszyna i Małego Jodła. Ten 

odcinek został odebrany, podpisane protokoły. Odcinek został zrobiony bardzo dobrze, 

wykonany, zagęszczony tak jak powinien być. 

Warstwa tamta, która była pofałdowana, została ona całkowicie usunięta ze względu na to, że 

były tam spieki jeszcze z tak zwanego kafaru z huty, którego odgazowanie powodowały, że ta 

droga puchła i niestety trzeba było wymienić cały ten ciąg podłoża, dać nowe podłoże  

i zostało to zrobione, odebrane w sposób tak jak powiedziałem. 

Natomiast co do drugiego odcinka drogi Kraszków-Janowice-Kraszków, trwa wymiana 

korespondencji między  Powiatem a wykonawcą ze względu na to, że ta droga nie jest na tym 

etapie, nie spełnia tych wymogów, które były w projektowych. 

Są tam dwa rozwiązania, że tak powiem przez inspektora i przez powiat co do firmy, aby 

ponownie położyć warstwę wyrównującą siatkę metalową na całej długości, dopiero warstwę 

ścieralną lub ewentualnie frezowanie i wymiana częściowego zagęszczenia podłoża 

pierwotnego z całym utwardzeniem siatkowym, ale to jeszcze trwa. Ten proces nie jest 

odebrany. 

Natomiast wszystkie te trzy drogi, które były u nas wykonywane z Funduszu Dróg 

Samorządowych, mówimy tu o odcinku drogi w Nowym Skoszynie o długości prawie 2,400 

km w Zajączkowicach, prawie kilometr tej drogi poboczami, zjazdami i w Grzegorzowicach 

650 metrów tej drogi, z ażurami z wykonaniem, odwodnieniem, barierami mostowymi, 

poprawą, zabezpieczeniem przepustu jednego i drugiego mostu. Zostały one wykonane, 

odebrane. 

Trwają pracę jeszcze gdy były pewne zalecenia przed odbiorem końcowym, uzupełniane 

pobocza, znaki są już wstawione. W sumie można powiedzieć, że prawie 4 kilometry dróg 

asfaltowych przybyło na terenie gminy tylko z tego działania. 

- Proszę państwa, tak jak mówiłem, również firma REMOBUD budowlana SG Bud z Kielc  

z Kielc wygrała przetarg na wykonanie poprawy stanu technicznego budynku świetlicy OSP 

w Waśniowie wraz z budową miejsca wydarzeń kulturalnych miejscowości Witosławice. 

Uzyskane dofinansowanie jest tutaj prawie 112 tysięcy, kosztorysowa wartość zadania 

zamknięta po przetargu to jest kwota która musieliśmy tutaj zwiększyć o kwotę 30 tysięcy ze 

względu na to, że było to najniższa oferta, którą przyjęliśmy do ceny kosztorysowej, która 

była przyjęta do przetargu. 

Zakres zadania w Waśniowie to jest kwestia 179 tysięcy, 71 tysięcy Witosławice. Zakres 

zadaniowy został rozpoczęty. Mają na to 2 miesiące czasu, aby wykonać niezbędny ten zakres 



zadaniowy, o którym mówiłem na komisjach, więc nie będę przybliżał tutaj tego tematu 

szerzej. 

- Kwestia tak jak mówiliśmy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Ona nie może być realizowana w ramach Funduszu Odbudowy czy Polskiego Ładu. 

W związku z tym zmiany w budżecie z tym związane i sugestia, którą skierowaliśmy również 

do marszałka województwa świętokrzyskiego, aby w programie operacyjnym województwa 

świętokrzyskiego była możliwość ubiegania się o budowanie oczyszczalni przydomowych ze 

względu na to, że nie osiągniemy ani ilości mieszkańców na kilometrze ilości RLMów ani nie 

osiągniemy aglomeracji, która by nam dawała możliwość wsparcia środków zewnętrznych, 

chociażby z narodowego programu czy krajowego programu na przykład oczyszczania 

ścieków i tak dalej. 

Więc musimy realizować te zadania i sugestie. 

Tak się skierowaliśmy również pod Polskim Ładem i również do Funduszu Odbudowy, jak  

i do Banku Gospodarstwa Krajowego, który będzie obsługiwał ten program, aby następna 

edycja pozwalała, czy dawała możliwość budowania tych oczyszczalni przydomowych 

właśnie w ramach tego projektu, ponieważ jest to tylko 5 procent udziału własnego gminy, 

byłaby to niesamowita pomoc dla środowisk wiejskich które niestety no nie poradzą sobie 

same, jeżeli tego programu nie będzie, ponieważ nie stać nas i nie dostaniemy żadnych 

środków na tak zwaną rozrzuconą, rozproszoną infrastrukturę budowlaną czy instytucji 

budynków, które są na terenie gminy. 

- Proszę państwa, tak jak mówiłem, ja tylko przypomnę jedną rzecz, że do tej pory 

zbieraliśmy wyroby azbestowe do utylizacji, powiem, że dla przykładu w roku 2017 mieliśmy 

64 tony, w 2018  85, w 2019 120 ton, w poprzednim roku było 110 ton, w tym roku 250 ton 

ze składowanego eternitu, można tak powiedzieć, małego, dużego w bagach czy na paletach. 

Wartość przetargu jaki ogłosiliśmy to jest 62 tysiące złotych, 250 ton, firma do końca 

miesiąca sierpnia odbierze cały ten materiał, który jest zlokalizowany. 

Tak jak mówiliśmy, że niektórzy bardzo fajnie dostosowali się do naszych zaleceń, że 

zlokalizowali ten eternit na paletach bardzo blisko ciągów jezdnych lub tam, gdzie jest 

możliwość dojazdowa. 

Są te obiekty, były dobrze, ładnie zafoliowane, ale niektórzy niestety mamy zgłoszenia już 

wczoraj, że samochód nie może podjechać, bo jest to usytuowany gdzieś za stodołą, nie ma 

drogi dojazdowej. 

Nie ma jak dojechać sprzętem, żeby tą paletę, że tak powiem, no mógł ten samochód z HDS-

em odebrać, w związku z czym no robimy, ratujemy się tutaj, że podwozimy JCB koparką, co 

prawda tam widłami, żeby przybliżyć do tych miejsc, żeby odebrać, no ale już mamy w kilku 

miejscowościach właśnie takie problemy, które musimy sobie albo mieszkańcy, albo my 

pomagamy, żeby to jakoś usprawnić. 

- I tak jak mówiłem, wczoraj, złożyliśmy wniosek wczoraj do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska w Warszawie o usunięcie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej, czyli tak jak mówiłem siatki sznurków, po belotach, 

jakby opakowań po nawozach czy worków po bagach różnego typu. 

W sumie wniosek nasz został tutaj określony na w sumie tego asortymentu jest 80 ton. 

Ten wniosek wczoraj drogą e-PUAPem i drogą papierową został wysłany do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska. 

- Również prowadzimy, proszę państwa, rozmowy z firmą, która zadeklarowała wstępnie, na 

razie nie mamy propozycji takiej finalnej, ale wstępna propozycja jest do odbioru opon 

ponadgabarytowych, bo tego nikt praktycznie nie odbiera. To co odbiera Remondis, odbiera 

te opony nazwijmy samochodowe w ilości nie więcej jak 8 sztuk na rok poszczególnych 

posesji. 



I tak jak przypomnę, że teraz w tym roku trochę wcześniej są te odbiory, tak jak jest  

w harmonogramie odbierania odpadów wielkogabarytowych, opon i tak dalej, sprzętu AGD, 

RTV, on się zaczyna teraz akurat na koniec sierpnia, początkiem września w gospodarstwach 

na terenie gminy. 

żeby o tym nie zapomnieć i próbujemy też ten temat, kolejny ruszyć, że tak powiem z tymi 

oponami zobaczymy jak ustalimy możliwość odbiorową, wtedy również będziemy taką akcję 

robić, ponieważ tych opon jak widzimy, słyszymy, mamy wstępne takie deklaracje, jest sporo, 

również tego materiału nagromadzone w poszczególnych gospodarstwach rolnych. 

- Tak jak państwu mówiłem w ramach pierwszej edycji naboru wniosków z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. 

Mówimy tutaj o poprawę bezpieczeństwa ruchu pierwszych w obszarze oddziaływania 

przejść dla pieszych. Tak jak mówiłem, weszły nam 2 zadania każde warte po 100 tysięcy, 20 

tysięcy udziału ma Powiat. Deklarowaliśmy 50% udziału jako gmina w przebudowie przejść 

dla pieszych na drodze powiatowej 0647T w miejscowości Momina i w drugiej też 

powiatowej drodze numer 1023T, przepraszam, 0845T, też w Mominie czyli na drodze od 

Janowic w kierunku Kosowic i od Waśniowa w kierunku Mominy. 

Te skrzyżowania 2 nam weszły. 

Zgłoszone jest kolejne do Powiatu, zgłoszenie w miejscowości Waśniów też na drodze 

powiatowej, na przejściu tutaj jest drogą łączącą drogi powiatowej na Kotarszyn w kierunku 

Piotrowa. Więc te wnioski mają być składane do końca sierpnia. 

- Tak jak mówiłem, jak już jestem przy drogach, również złożyliśmy, proszę Państwa, 

wczoraj komplet jest potwierdzony już, wnioski na 4 drogi w ramach Funduszu Rozwoju 

Dróg. 

W ramach rządowego programu na rok 2022. 

Są to wnioski tak jak mówiłem, jest 2 kilometry prawie 400 w miejscowości Boleszyn  

w kierunku Kotarszyna, od Kotarszyna w kierunku Boleszyna. 

Zadania te są finansowane w wysokości 80 % więc jest to bardzo korzystny układ 

współfinansowania zadań. 

Drugim odcinkiem jest droga Milejowice pierwsze od drogi powiatowej 1,125 km. 

Również to zadanie pierwsze jest o wartości 1 450 000, drugie ma wartość prawie 900 000, 

trzecie zadanie jest miejscowość Wronów, 869 metrów. 

Wartość tego zadania prawie 800 000. 

Przebudowa całego tego odcinka z wyjazdami i częściowym poszerzeniem również. Sarnia 

Zwola- Grzegorzowice, długość 1562 metry, prawie 900 tysięcy wniosek, również częściowe 

poszerzenia i również przebudowa tej drogi. 

Te wnioski też również one są składane do 27 sierpnia. 

My te wnioski wszystkie na nowych drukach, na nowych wnioskach zostały złożone do 

Urzędu, wczoraj Wojewody. 

- I tak jak mówiłem, są przygotowane wnioski dróg, modernizacja dróg,  finansowany 

również z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Tak jak Pani Skarbnik tu będzie mówić,  

w informacjach dostaliśmy 57 tysięcy do dróg dojazdowych do pól z Urzędu 

Marszałkowskiego i złożone są wnioski na kolejne 2 zadania. 

Liczymy na, również na wsparcie. 

Mamy drogę Piotrów-Nosów o długości 277 metrów z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 

bez nadania numeru. Również droga w Nowym Skoszynie, również bez nadania numeru, 580 

metrów również aplikowana. o Fundusz Środków, Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych  

i również Wronów, 210 metrów z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i pozostałe drogi już 

są do przebudowy. W Sławęcicach 620 metrów, 290 to jest nawierzchnia nie asfaltowa do 

300 metrów, 315, zabudowa drogą tłuczniową. Kotarszyn 520 metrów, podbudowa drogi 

asfaltowej, budowa i modernizacja drogi w Grzegorzowicach o długości 235 metrów, na 



końcówce drogi od Grzegorzowic Poprzecznych. Zagospodarowanie terenu wokół Świetlicy 

Wiejskiej w Grzegorzowicach, utwardzenie kostką placu wjazdowego, również placu 

parkingowego, podjazd dla, do szamba, które jest za budynkiem. Więc to jest cały ten forma 

do przetargu. 

I również ogłosiliśmy remonty cząstkowe dróg gminnych z usuwaniem nadmiernego, 

nadmiarem również pobocze. Czyli chcemy ścinać te burty tak zwane na poboczach, aby 

woda mogła swobodnie wpływać. Jak wiecie państwo, w tamtym roku zrobiliśmy prawie 8 

kilometrów. W tym roku chcemy zrobić podobną długość tych dróg z racji najgorszych 

miejsc, które są zlokalizowane na drogach gminnych. Powtarzam, na drogach gminnych. 

I taki wniosek złożyliśmy również do dróg powiatowych, między innymi te, które będą 

przebudowane, to automatycznie wchodzą, natomiast mamy takie miejsca zaniżeń 

terenowych, gdzie ta woda z pól niestety przy większych opadach zamula nam drogi 

powiatowe i taki wniosek został również do zarządcy drogi złożony. 

Wartości kosztorysowe tych zadań, tak jak są określone w budżecie, nie będę ich przytaczał. 

Tutaj one idą teraz w formie przetargu, przetargu zamówienia publicznego. 

- Proszę państwa, jak już jestem przy wnioskach, tak jak powiem, żeby potem nie zabierać 

głosu ponownie. W projekcie budżetu, zmian w budżecie również musieliśmy dostosować 

budżet do zadań, które wprowadzamy nowe zadania dotyczące właśnie chociażby, tak jak 

mówiłem, podjęta uchwała została proszę państwa przez zgromadzenie Wiejskie Wspólnotę 

Gruntową, odbyło się to spotkanie 3 sierpnia tutaj, na tej sali, wyraża zgodę Zarządowi 

Spółki, czyli walne zgromadzenie Wspólnoty Gruntowej w Waśniowie, w miejscowości 

Waśniów, stanowiącej oczywiście wartość tutaj prawie 5 ha działki ewidencyjnej numer 

232/4 łącznie z położeniem zbiornika i wokół zbiornika to jest ponad prawie 6 ha. 

Wspólnota Gruntowa, która jest decyzją Kierownika Urzędu Rejonowego w Starachowicach 

wydaje przedłużenie celem realizacji inwestycji, polega na rewitalizacji zbiornika wodnego 

oraz terenów przyległych, w związku z czym i na tej przestrzeni, jak mówiliśmy, jednej  

w ramach środków, które otrzymaliśmy z gmin górskich na cele turystyczne, będzie 

inwentaryzacja polegająca na przestrzeni turystycznej tego zbiornika. 

W ramach tego zadania zostanie zbiornik na ponad 3 ha, umocnione nabrzeża do kanału, 

wybudowany chodnik wraz z oświetleniem, odmulenie tego zbiornika. Zostanie 

wybudowanie molo, brzeg zostanie stworzony służący rekreacji i wypoczynkowi, ewentualnie 

altany, inne rzeczy, które będziemy tutaj robić przy ogłoszeniu przetargu, dopełnia plac 

zabaw połączony z zewnętrzną siłownią. 

Jeżeli wyszedłby ten projekt w ramach Programu Polskiego Ładu, rozszerzający o kolejną 

kwotę, to byśmy rozbudowali tutaj całą infrastrukturę. I jest ten projekt złożony i chcemy, aby 

ta formuła już uchwały, jak  i dokumentów jest złożona u notariusza i myślę, że w ciągu 

najbliższych gdzieś 2 tygodni powinniśmy sfinalizować tutaj umowę notarialną, która no daje 

oczywiście dalszą możliwość funkcjonowania. 

- Skoro jestem przy Polskim Ładzie, czy Funduszu Odbudowy, tak jak Państwu mówiliśmy, 

nie będę przytaczał może wszystkich aspektów, bo mówiliśmy o to, o tym, jak jest możliwość 

pozyskania środków: do 5 000 000 jest jeden wniosek, każdy samorząd może składać, do 30 

000 000 i powyżej 30 000 000 jeden wniosek. 

My złożyliśmy proszę państwa wniosek jeden, to jest na infrastrukturę wodno-kanalizacyjną, 

odnawialne źródła energii, modernizację infrastruktury wodno-kanalizacyjnej na terenie 

gminy Waśniów ze zbiornikami, infrastrukturą, zbiorniki, podniesienie wysokości zbiorników 

monolitycznych na ujęciu w Śnieżkowicach i Pękosławicach, na Szarotce, jak i również 

modernizacja zbiornika, jak i cały układ sterowania i tak dalej, i tak dalej, możliwością 

uzdatniania wody, tutaj mówimy o odkamienieniu tej wody, elementy sterowania. 

również to jest wniosek, który został określony na kwotę 15  milionów 630 tysięcy. 

Nasz udział procentowy 5% od tej wartości. 



Kolejnym wnioskiem, tak jak mówiliśmy, on został też złożony w ustawowym czasie, 

zapisanym ilością określonych znaków. 

Tak jak mówiliśmy, to jest wniosek: modernizacja infrastruktury kulturalnej na terenie gminy 

Waśniów, budowa budynku Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu wraz z Biblioteką, budowa 

podstaw budynku z wyposażeniem kompletnym, dwupoziomowym i tak dalej. I również 

budowa budynku świetlicy dla mieszkańców gospodarstw położonych na, po byłym 

gospodarstwie rolnym, czyli mówimy tutaj Sarnia Zwola, Wronów, Mirogonowice, można 

powiedzieć od podstaw budynku z instalacją, siecią fotowoltaiczną, parkingiem, 

ogrodzeniami, placem zabaw i tak dalej.Wartość tej, wartość tej inwestycji jest kwota prawie 

5 000 000. 

I kolejna inwestycja o wartości 12 milionów 540 tysięcy, to jest infrastruktura drogowa na 

terenie gminy Waśniów, prowadzone remont dróg o łącznej długości 10,2  km i obejmuje one 

te drogi nawierzchni bitumicznej z poboczami, wraz z infrastrukturą towarzyszącą, barierami, 

pewnym zjazdami, oznakowaniem i tak dalej, i tak dalej. 

Te wnioski zostały kompletnie przedłożone, opisane  i w ustawowym terminie 

zarejestrowane. 

- I również, tak jak mówię, już mamy taką możliwość, jak i Związek Gmin Gór 

Świętokrzyskich, również są zadania wpisane tutaj na ścieżki rowerowe do wartości ponad 

chyba 30 000 000. To jest wszystkie gminy, które są, powiaty ze Związku Gmin Gór 

Świętokrzyskich, tam, gdzie mają uregulowany stan prawny i tam, gdzie nie ma 

przeciwwskazań, że tak powiem realizację inwestycyjnej. 

U nas mamy ten problem, tak jak tutaj wzdłuż drogi powiatowej, jak i wojewódzkiej, że nie 

dysponujemy tym gruntem i będą przygotowywane prace, wszystkie rzeczy związane z jego 

pozyskaniem i udrożnieniem, czyli inaczej można powiedzieć osiągnięciem ciągłości od 

Nowej Słupi, przez Starą Słupię do naszej gminy, od naszych gmin do Ostrowca, dalej na 

Krzemionki. 

Od Nowej Słupi w dół, na Łagów do połączenia szlaku Green Velo. 

No i te szlaki wewnętrzne, tutaj mówimy miast dawnego staropolskiego okręgu 

przemysłowego, czyli Starachowic, Ostrowca, Kałkowa, Pawłowa, Waśniowa, Nowej Słupi. 

Więc to jest ten projekt, który przekracza kwoty jakie są w programie operacyjnym Marszałka 

województwa i próbujemy dwutorowo od Marszałka i z tego programu od Funduszu 

Odbudowy. 

Natomiast kolejnym zadaniem, które tu wrzuciliśmy i nawiązywałem w części do 

wypowiedzi, to jest zagospodarowanie terenu Waśniowskiego błonia przy zbiorniku wodnym. 

Gmina posiada własność terenu tutaj, w związku z czym potrzebne były te uchwały ze 

Wspólnotą Gruntową, którą żeśmy osiągnęli. Są również daleko idące stwierdzenia tutaj 

Wspólnoty, żeby to gmina była tutaj, regulowała pewne sprawy związane z tym, żeby potem 

mogła ich i tak utrzymywać, czy przejąć docelowo w jakimś, na jakimś etapie uregulować 

sprawy z tak zwanej ulicy Zielonej, gdzie infrastruktura jest położona właśnie komunalna  

w tych, na tym obiekcie i grunty, które przylegają do poszczególnych posesji, aby tą sprawę 

również można było wreszcie uregulować, żeby już samoistni właściciele. 

W ramach tego terenu, który tutaj przewidzieliśmy, wartość tej inwestycji zgłoszonej przez 

nas, to jest kwota 6 milionów  150 tysięcy, budowa placów zabaw w miejscowościach tutaj 

wyszczególnionych, tak jak jest w projekcie uchwały, czyli Waśniów, Momina, Garbacz, 

Witosławice, Wronów, Prusinowice, Mirogonowice, Grzegorzowice, Jeżów, Nowy Skoszyn. 

Posiadania terenów, terenów Izby Pamięci Jana „Piwnika” Ponurego w rozbudowie, to jest 

kolejna kwota, przepraszam, 2 500 000 i zagospodarowanie  terenu Waśniewskiego Błonia 

jest, tak jak mówią kwota 6 100, 6 100 000. 

To wszystkie wnioski, które składaliśmy i wszystkie gminy składały w ramach tego projektu 

do, również jako Związek Gmin, bo my Związkiem Gmin jesteśmy od 1996 roku. 



Jesteśmy jednym z nielicznych związków tego typu w województwie, który może się ubiegać 

o dodatkowe wsparcie dwutorowe, również przez taką formę. 

I kolejne zadanie, trzecie, które złożyliśmy wspólnie razem, każda gmina do 500 000, to 

zadanie to jest budowa odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Waśniów przez budowę 

instalacji fotowoltaicznych w 10 obiektach należących do gminy Waśniów. 

To są remizy, ewentualne ośrodki, szkoły, budynki komunalne urzędu, które są wykazane  

w wykazie, więc nie będę tego powtarzał, żeby nie przedłużać. 

Myślę, że te wszystkie zadania ustawowe, również Związek Gmin Gór Świętokrzyskich 

złożył w ustawowym terminie. One zostały przedłożone i zostały zarejestrowane. Czekamy 

teraz na oczywiście rozstrzygnięcia tych zadań. 

- Informuję również państwa, że sam samorząd również dostał bardzo pozytywną ocenę na 

temat gospodarki finansowej, na temat kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. 

I w zasadzie nie mamy żadnego postępowania jakiegoś naprawczego, dotyczące finansów, 

które była przedmiotowa kontrola, otrzymaliśmy tutaj pozytywne opinie, zaopiniowanie, 

zawiadomienie, że materiał, który przedłożyliśmy jak najbardziej spełnia wszystkie wymogi 

związane z tą gloryfikacją, że tak powiem tytularną poszczególnych spraw związanych 

z księgowością, z podatkiem, z rozliczeniem, jak i również zaliczenie tego VAT-u, który był 

w końcówce roku w sprawozdaniach złożony w styczniu następnego roku, więc nie ma tutaj 

jakichś uchybień do prowadzenia gospodarki finansowej i inwestycyjnej, czy w ogóle 

budżetowej jednostki w Waśniowie. 

Czyli jest to zadanie, które, które chciałem tą drogą również podziękować tu obecnej pani 

Skarbnik, jak i wszystkim kierownikom referatów poszczególnych, wszystkim pracownikom 

Urzędu jednostek, bo kierowane były i kontrolowane były wszystkie jednostki położone na 

terenie gminy Waśniów, w związku z czym jest to na pewno taka, taki no wewnętrzny sukces. 

Można powiedzieć, że nie mamy jakichś działań, które by musiały być tutaj potęgowane  

w postaci jakichś tam funduszy, jakiejś naprawy, czy jakichś  dyscypliny finansów 

publicznych. 

- Trwa też, proszę państwa, forma rehabilitacji, tak jak mówimy, dofinansowania, tak jak jest 

określony według cennika. Około połowę środków zostały już wydatkowane w ramach 

rehabilitacji przez prowadzoną przez, przetarg wygrała pani Katarzyna Soja, tą rehabilitację 

prowadzoną w Waśniowie. 

- I proszę państwa, już na koniec chciałem również tutaj poinformować, państwo mają też te 

ulotki na swoich miejscach, zapraszamy również tutaj na spotkanie. To jest tak zwany 

program Dobry Start 300+, czyli dla ucznia, dla uczniów. Ten Dobry Start dla ucznia jest od 1 

lipca tego roku. Prowadzony już nie przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, nie w formie 

papierowej, tylko prowadzony już jest od 1 lipca przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych, 

przejął obsługę tego świadczenia Rodziny Dobry Start 300+. Wniosek składa się wyłącznie 

elektronicznie na platformie usług elektronicznych ZUS-u, ewentualnie przez bankowość 

elektroniczną. 

Jeżeli ktoś ma również profil zaufany, też może to indywidualnie. Jeżeli ktoś nie ma, to 

również tutaj będziemy mieli 26 sierpnia w Urzędzie, budynku Urzędu w tej sali 

konferencyjnej 

od 9 do 12 będą pracownicy ZUS-u, mogą założyć takie konto, ten profil lub pomóc wypełnić 

taki wniosek i również dzięki temu profilowi można przez Internet i przez ZUS te wszystkie 

wnioski po prostu zrobić. 

Część osób, już patrzyliśmy, już to zrobiło. Niemniej apelujemy, będziemy tą informację 

przekładać medialnie przez Sołtysów, też na Radę. Będziemy mieli spotkanie z Sołtysami  

w wielu sprawach, między innymi ta będzie również poruszana. Chcemy, żeby jak najwięcej 

osób z tej formy wsparcia skorzystało i tak jak powiedziałem, to będzie też w ogłoszeniach  

w prasie, w mediach uruchamiamy, żeby przybliżyć ten temat jak najszybciej. 



- I na koniec proszę państwa, tak jak mówimy, wiedzieliśmy i wiemy o tym, że od 1 lipca 

tego roku każdy właściciel posesji będzie musiał w ciągu 12 miesięcy złożyć deklarację do 

Centralnej Ewidencji Emisji Budynków. 

Co to znaczy? Czyli to, będzie to, dotyczyć to będzie źródła ciepła i spalania paliw  

w budynkach mieszkalnych i budynkach niemieszkalnych. 

Czyli pomagamy tutaj, jest na naszej stronie internetowej, mamy również, również te wnioski. 

Będziemy te wnioski mogli, można będzie wypełnić drogą elektroniczną. Pod adresem taki, 

jak podany w przypadku budynków istniejących na złożenie takiej deklaracji, jeżeli ktoś 

nowy budynek oddaje to już tą deklarację wypełnia i spełnia przez ten wymóg zgłoszenia 

obiektu do eksploatacji. Natomiast od 1, tak jak powiedziałem, takie deklaracje musimy 

proszę państwa składać. Będziemy oczywiście też, są te deklaracje, które są u nas do 

dyspozycji. Niektórzy odbierają osobiście, zgłaszają również i papierowo, więc o tym też 

informujemy. 

Będziemy tą akcję również szerzyć, poszerzać, żeby, bo jest to wymóg też ustawowe. 

Tyle Panie Przewodniczący. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękujemy Panu Wójtowi za przedstawienie spraw  

i zdarzeń, które się wydarzyły między sesjami. Czy ktoś może do Pana Wójta chciał zabrać 

głos? Nie ma. 

 

Ad. 6. Przedstawienie przez Wojskową Komendę Uzupełnień w Sandomierzu informacji 

dotyczących ochotniczych form służby wojskowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera wyjaśnił, iż z przyczyn 

obiektywnych Przedstawiciel WKU nie dotarł na posiedzenie.  

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

 

Przewodniczący wyjaśnił, że sprawy tego projektu uchwały omawiali wczoraj szeroko  

i wnikliwie. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały? Zgłosił się 

Radny Łukasz Pawłowski. 

Radny Łukasz Pawłowski: Tak. Ja chciałem zapytać o te wnioski, które były 

wpisywane przy modernizacji infrastruktury kulturalnej na terenie Gminy Waśniów  

i chciałem zapytać o tą lokalizację tej Świetlicy właśnie, bo rozmawialiśmy tu już nie raz, 

wszyscy wiedzą, ja już chyba od 5 lat próbuję zdziałać coś z tym placem zabaw i nagle 

dostaję w policzek i wychodzi projekt na świetlicę Sarniej Zwoli z dopiską i mieszkańcy 

Wronowa. I sama, którym chciałem zapytać gdzie to ma być i jaka działka, numer działki, 

albo przynajmniej lokalizację. Bo ja też mam u siebie działkę, już wiemy dawno o tym, 

numer 364, to jest działka budowlano-rolna i ludzie wszyscy mi poświadczają ze wsi, że 

mogą przyjść tutaj i to jest własność gromadzka. 

Wystarczy to przyjąć chyba w Starostwie, czy gdzieś, jako własność gromadzką, bo tak to 

dawniej było. Było tam Kółko Rolnicze i wszyscy dziwią się, dlaczego my tam nie możemy 

nic zrobić. Nagle nie mamy działki i zawsze powtarzane jest, że nie mam, nie mam swojej 

działki, no to nie możemy zrobić. W Sarniej Zwoli, o ile dobrze wiem, to ma być to zrobione 

na krzyżówce. To też nie jest nasza działka. I tam można zrobić, a u mnie nie można zrobić? 5 

lat chodzę i to z każdym rozmawiam o tym placu zabaw i o tej świetlicy mówię, bo fajnie by 

było, ale  nie ma się gdzie spotkać. Nawet, jak nawet sołeckiego spotkania nie ma gdzie 

zrobić. I nagle wychodzi projekt na Sarnią Zwolę z dopiskiem, że, że jeszcze jest mieszkańcy 

Wronowa, no i dzisiaj pan jeszcze dodał, że Mirogonowice też. 



To jest dla mnie bardzo dziwne, bo wszyscy wiedzą, że ja się staram już od dawna, zaraz jak, 

zaraz jak, w pierwszej kadencji już, a nagle wychodzi projekt na Sarnią Zwolę. To tak jakby 

jestem pominięty totalnie tutaj. Dziękuję. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Czy Pan Wójt chce się odnieść?  

Wójt Krzysztof Gajewski: Krótko. Proszę Państwa jedyną możliwością jest, to są, to 

jest teren, gdzie, teren budowlany BR-ka, żeby nie było odrolnienia, nie było innych i tak 

dalej, i tak dalej. I tutaj jedyną działką, która jest, to jest na skraju tej działki, gdzie był stary 

magazyn na łuku tej drogi tutaj, prawda, łączącej w kierunku Skoszyna i Wronowa i to jest 

jedyny temat jaki jest możliwy, ponieważ żadnej innej działka, no nie odpowiada. Ani  

w Mirogonowicach nie mamy takich terenów, bo chociaż mówimy, że sugestia była taka, że 

były to gospodarstwa, tak jak wniosek pisaliśmy również do gospodarstw, które kiedyś były 

popegeerowskie, to jest jedyną szansą, możliwością, to jest działka, która jest wpisana. I teraz 

żadna inna działka tamta nie spełnia wymogów, bo patrzyliśmy, w sensie takim i to 

najprostsze jest wydzielenie  i wstępne jakieś były już prowadzone rozmowy, że to jest tylko 

ta możliwość, ponieważ każdy inny grunt rolny nie wchodzi tutaj w rachubę, bo chodzi tutaj  

o odrolnienie gruntów i tak dalej. 

Nie ma, nie ma na to proszę państwa ani czasu, ani po pierwsze, całej procedury. Tym 

bardziej im większy, lepszy grunt, tym większe są problemy z przekwalifikowaniem gruntu 

na klasę taką, czy inną.  

I tutaj też, no bo braliśmy to przede wszystkim pod uwagę, że, że jak i zarówno przez KOWR, 

jak i również i tutaj, że jest to jedyną, jedyną szansą, żebyśmy mogli mówić tutaj  

o wykonaniu, wykonaniu takiego zadania. No i tyle mogę powiedzieć. No więcej tutaj nic nie 

dopowiem. Tam jest ta działka z frontu, gdzie był stary magazyn skupowy i tam ta BR-ka 

funkcjonuje, natomiast pozostały grunt jest gruntem rolnym w drugiej, w trzeciej klasie no. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Proszę, pan Łukasz. 

Radny Łukasz Pawłowski: Ja już mówiłem i sprawdzałem to i ta działka numer  

u nas 364 to też jest BR-ka, to też jest działka budowlano-rolna, bo tam  też był kiedyś jakiś 

budynek i ona jest BR wpisana. I to jest własność, tak jak mówię, to jest, to jest wsi, własność 

gromadzka, tylko to trzeba zatwierdzić gdzieś wyżej, nie w gminie, tylko w Starostwie, nie 

wiem, czy w Urzędzie Wojewódzkim. 

A tam jest działka prywatna na tę chwilę, z tego co wiem, tam w Sarniej Zwoli. No to tu jest 

chyba łatwiej, u nas, tę działkę zakwalifikować, tym bardziej że 5 razy już prosiłem  

i próbowałem coś w tym kierunku zrobić.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Nie wiem o której działce mówisz 

Radny Łukasz Pawłowski: No przez 5 lat mówimy o jednej działce 364, to jest na 

tamtym Wronowie, jadąc od naszego, na wysokości tego remontowanego, remontowanego 

mostu co był, po prawej stronie, za Leśniczówką. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Słuchajcie państwo, placu zabaw tamtego nie zdejmujemy. 

Ten zapis jest zrobiony, takie jest, dla Wronowa jest zrobione. Natomiast jest to prawda, bo 

byłem już po raz drugi, czy trzeci i w Nadleśnictwie i w Dyrekcji Regionalnej Lasów 

Państwowych. 

Proszę państwa, nie ma najmniejszego, nie ma najmniejszej szansy na to, żeby wydzielili  

z tego kompleksu jakąkolwiek działkę i zrobili tak dalej. 

Byliśmy tam dwukrotnie, jeszcze  świętej pamięci pan Marek był i Łukasz jako Radny też był 

tam. Mieliśmy działkę wydzieloną taką wstępną, nawet uzgodnioną z osobą fizyczną. Potem 

też nie było zgody na to, żeby tam wykonać tego placu zabaw. 

Teraz myśleliśmy, że jest jakiś temat taki, bo liczyliśmy, że dadzą nawet ten grunt, chociażby 

użyczą nam, albo wydzierżawią. No no niestety nie, nie mogą tego wydzielić z zasobu, bo  

i konserwator i to wszystko jest zapisane w jednym, w jednym jakby, w jednej księdze 

wieczystej, czy tam, prawda, nie postanowieniu i po prostu nie, nie, nie ma takiej możliwości. 



Natomiast tam, jeżeli chodzi o, jak nie będzie innej możliwości gdziekolwiek, to będzie 

Państwa decyzja, gdzie możemy to zrobić. 

I tak to przewiduję i nie mówimy nie, bo w budżecie są zapisane środki, tylko teraz ma być 

decyzja czy tak, czy tak, czy tu, czy tu. Tu powiem, że przy ostatniej rozmowie rozwiali, 

rozwali mi wszelkie nadzieje żebyśmy tą działkę mogli nawet wydzierżawić, no nie ma. 

No i teraz i co mam zrobić? No to gdzie mam to postawić no? Więc to nie jest jakaś tam 

niechęć, dlatego tu wrzucamy nawet więcej tych miejscowości też, tworząc pewną 

infrastrukturę, no bo widzimy, że taka możliwość tam, gdzie dysponujemy jakimś terenem 

własnym, czy tam, gdzie możemy to wykonać i to jest, i taki jest zamiar. 

Natomiast tutaj nie odchodzimy od tego co było. Natomiast szczerze mówię, że tutaj 

rozwiązuje to wiele spraw, chociażby, mówię, tak jak mówiłem, z poszerzeniem tej działki na 

wykonanie tej inwestycji, tak jak powiedziałem, nawet docelowo mówimy tak, że jest tam też 

obiekt, który kiedyś wynajmowaliśmy, czy wydzierżawialiśmy pod chociażby wybory, nie 

wybory i tak dalej, w okręgu wyborczym i tak dalej, i tak dalej. 

Tam usytuowanie tego obiektu również powoduje to, że wtedy lokalizacja osób, które są od 

Grzegorzowic do Wronowa, włącznie z tymi miejscowościami tworzy się jakiś taki, prawda, 

centrum, gdzie, bo gdzie zlokalizujemy później? W Skoszynie w szkole? To kto z Dobruchny 

przyjdzie, prawda, czy tam od od Kowalkowic do tego miejsca? Więc tutaj szykujemy, to jest 

taki obiekt, który by spełniał taką rolę, że tak powiem zarówno w jednym, w drugim  

i w trzecim kierunku, bo taki tej świetlicy nie ma ani mówimy tu i o Skoszynie, mówimy  

o Sarniej Woli, mówimy też o Wronowie, czy Mirogonowicach, jako takim środku, że tak 

powiem. 

Bo to, że jest szkoła w Skoszynie, no to jest szkoła, no to jest szkoła i tam nie ma, jest Koło 

Gospodyń Wiejskich założone jedno, jest drugie i nie ma siedziby, że tak powiem. 

Koło Gospodyń Wiejskich też jest i w Sarniej Zwoli i w Skoszynie jest, jest  

w Grzegorzowicach, no więc jest to jakiś temat, który wspólnie w jakiś tam sposób, mówimy 

tutaj o takim centrum zagospodarowania można powiedzieć, również docelowe. No tak to, 

tak, to widzimy. Dziękuję. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Jeszcze raz Pan Pawłowski się zgłosił. Tak?  

Radny Łukasz Pawłowski: Tak, bo mieliśmy tą działkę, tak jak pan się starał, ja też, 

mówiliśmy o tej, co należała dla, do Lasów Państwowych, ale ta działka co ja o niej mówię, 

ona nie należy do Lasów Państwowych. I to jest, i każdy, i teraz jak, teraz będzie burza na wsi 

wszędzie, no bo ty chodzisz, pytasz się, ludzie też, nawet ludzie mi pisma przynoszą, że ta 

działka należy do, że to jest dla Kółek Rolniczych, ludzi ze wsi to jest ta działka. I co, ja 

chodziłem 5,5 roku, robiłem z siebie głupka na Wronowie, a wszystko zrobi się w Sarniej 

Zwoli. 

Skarbnik: Która ta działka. 

Radny Łukasz Pawłowski: Na tamtym Wronowie, numer 364. Jak krzyżówka jest, nie 

jedziemy prosto na nas tylko zjeżdżamy drogą powiatową w dół, po prawej stronie, za tym 

pierwszym domem. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Nie wiem, no nie będę teraz na sesji rozmawiał o takich 

kwestiach. Trzeba rozmawiać albo na Komisjach albo wcześniej, byśmy do tego odnieśli się  

a tak to… 

Radny Łukasz Pawłowski: No ale rozumiem, że nie było brane pod uwagę w ogóle, 

ani mieszkańcy, ani, nie wiem, żadnej sondy nie było robione, tylko tak po prostu projekt 

poszedł. No uda się, uda się. Ta działka też nie jest wasza przecież i dobrze o tym wiem, bo to 

jest działka prywatna pewnego pana z Mirogonowic, prawda? Tą chyba, ta by była łatwiej ją 

załatwić tutaj dokumentację, jak tam z kimś odkupić. I też jest BR.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Z tego wynika, że tutaj teraz nie ustalimy. To 

trzeba siąść nad mapą, zobaczyć te działki, wziąć kierownika odpowiedzialnego za geodezję, 



no i tutaj jakieś co najmniej 3 osoby muszą usiąść przy tym i to wyjaśnić. Czyli proponuję, 

proponuję to zrobić po sesji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Małgorzata Ślusarz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Pawłowski 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy na 2021 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż szczegóły również szeroko omawiali na Komisjach. 

Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Małgorzata Ślusarz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Pawłowski 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśniów do Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż szczegóły tego projektu uchwały również szeroko 

omawiane były na Komisjach tematycznych. Zapytał czy ktoś z Radnych chce zabrać głos. 

Zgłoszeń nie było.  



 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśniów do Dyrektora Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowego Gospodarstwa Wodnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Ad. 10. Sprawy różne. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący oznajmił, iż pojawiło się okienko pogodowe i ruszą pewnie z pełnym 

impetem prace żniwne. Podziękował za przybycie i zamknął trzydzieste pierwsze posiedzenie 

Rady Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o godzinie 10:09. 

 

  

Przygotowała:  Przewodniczył: 

Anna Dudek  Mirosław Chamera 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


